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V pondělí 17.4.2023 proběhla v Praze letošní výroční členská schůze Klubu rodáků a 

přátel Kutné Hory.  

 

V reprezentativních prostorách budovy Akademie věd na Národní třídě přivítal přítomné 

předseda klubu Ing. Vlastislav Navrátil. Ve zprávě o činnosti klubu za období od minulé 

výroční schůze připomněl festival Ortenova Kutná Hora, který proběhl tradičně o prvním 

víkendu září, a desítku setkání se zajímavými hosty v cyklu Disputace. Hosty Disputací byli 

například kutnohorská rodačka, herečka Pavlína Štorková, zpěvák orchestru Mirka Jiřišty 

Karel Vlček, publicista Jiří Kalát, nebo minulý měsíc starosta Kutné Hory Mgr. Lukáš Seifert. 

Přehled hostů pořadu Disputace v jeho sedmnáctileté historii je připojen. V cyklu Historie – 

učitelka života uspořádal klub přednášku historičky PhDr. Evy Matějkové, čerstvé nositelky 

ceny města Kutné Hory, na téma nejstarších dějin v sídelní oblasti Kutnohorska. Přehled 

seminářů a přednášek v cyklu Historie je připojen. Po loňském úspěchu koncertu sopranistky 

Jany Veberové a klavíristy Zdeňka Filipce v refektáři GASK, kterému předcházela 

komentovaná prohlídka expozice GASK s vedoucím uměleckého oddělení Richardem 

Drurym, uspořádal klub letos koncert obou umělců a saxofonisty Borise Buňky v budově 

Střední průmyslové školy. Předcházela mu přednáška emeritního ředitele školy Ing. Jaroslava 

Načeradského o historii budovy a samotné školy. V březnu t.r. soutěžili studenti 

kutnohorských gymnázií v anglicky psaných esejích v dalším ročníku soutěže o cenu 

Studijního nadačního fondu manželů Munkových, jehož je klub zřizovatelem. Nejlepší 

z dvanácti studentů obdrželi peněžní odměnu určenou na financování jejich dalšího vzdělání. 

Po zprávě o hospodaření klubu a Nadačního fondu manželů Munkových,, kterou přednesla 

místopředsedkyně výboru Monika Trdličková, seznámil Ing. Navrátil přítomné s plány klubu 

rodáklna další období. Hosty Disputací budou ještě v jarním období kutnohorští rodáci, 

geograf a vysokoškolský pedagog doc. Zdeněk Lipský (duben) a filmový režisér Tomáš 

Polenský (květen), v červnu pak skladatel a klavírista Jakub Zahradník.  

Ing. Navrátil poté představil program letošního třicátého ročníku festivalu Ortenova 

Kutná Hora. Do soutěže mladých básníků, jejíž výsledky budou v rámci festivalu jako každý 

rok vyhlášeny, zaslalo letos své práce na sedmdesát mladých adeptů poezie. Program festivalu 

je letos bohatší, než tomu bývalo v minulých letech. Před oficiálním zahájením v sále ZUŠ 

v páteční podvečer 1. září proběhne odpoledne ve Spolkovém domě vernisáž výstavy 

fotografií dvou jubilantů - Ilji Bojanovského, který by se letos dožil sta let, a Jaromíra 

Procházky, který životní jubileum oslavil vloni. Výstavu připravuje Jaromír Procházka. 

Druhou výstavu, jejíž vernisáž proběhne v sobotu 2. září dopoledne v kostele sv. Jana 

Nepomuckého, připravuje Miroslav Perný, člen Fotoklubu Kutná Hora. Cyklus fotografií 

Jindřicha Štreita „Brána naděje“ představí kutnohorské veřejnosti tohoto dokumentárního 

fotografa v jedné z jeho nejsilnějších podob. Prof. Jindřich Štreit, je autorem několika desítek 

fotografických knih, realizoval více než 1600 samostatných výstav, jeho díla jsou součástí 

sbírek předních institucí včetně Muzea moderního umění v New Yorku, Národní galerie 

umění ve Washingtonu nebo Muzea Viktorie a Alberta v Londýně, bylo o něm natočeno 

několik filmů. Je nositelem mnoha cen a ocenění, mimo jiné Medaile Za zásluhy I. Třídy. Za 

minulého režimu byl uvězněn a podmínečně odsouzen a až do pádu režimu nesměl vystavovat 

a publikovat. V sobotu odpoledne je plánována beseda s panem Štreitem v budově knihovny. 

Třicáté výročí Ortenovy Kutné Hory podtrhne několik pořadů. Tradiční páteční ortenovský 

pořad připravuje jako po celou dobu existence festivalu Marie Valtrová. Režie pásma z poezie 

a korespondence Jiřího Ortena „Jeremiášův pláč“ se ujme Lukáš Hlavica, který v pořadu i 

vystoupí s Petrem Lněničkou. Hudbu letos skládá Zdeněk Filipec. Na sobotní odpoledne je 

plánován pořad k výročí Oty Ornesta, který stál u zrodu festivalu. Scénáristka Marie Valtrová 

jej nazvala „Hraje váš tatínek ještě na housle?“, tedy stejně jako svoji knihu – rozhovor s Otou 
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Ornestem z roku 1993. V neděli dopoledne v tradičním pořadu Pocta přátelům, připomene 

jeho autorka a průvodkyně Hana Ornestová osobnosti, které stály u zrodu festivalu před třiceti 

lety. Kromě svého otce Oty Ornesta to jistě bude MUDr. Emanuel Růžička, obnovitel Klubu 

rodáků a přátel kutné Hory, profesor Ladislav Znojemský, učitel zdejšího gymnázia, a 

v neposlední řadě i herec Alfred Strejček. Do této ortenovské linie budou patřit dva pořady 

plánované na neděli 3. září. Scénický melodram scénáristky Jany Veberové a skladatele 

Zdeňka Filipce, nazvaný prostě „Ohrenstein nastuduje dramatický soubor Gymnázia Jiřího 

Ortena. Pořad Literární kavárna, který připraví členové Ochotnického spolku Tyl, se pokusí 

evokovat (nejen) literární Kutnou Horu v době první republiky, kde zde žil Jiří Orten. 

Ani letošní Ortenova Kutná Hora nepřijde o „Noční procházku s Procházkou“ v páteční 

podvečer s MUDr. Bohuslavem Procházkou. Nabídne samozřejmě i sobotní koncert, letos 

varhaníka Aleše Bárty a trumpetistů Jiřího Houdka a Marka Vajo v chrámu sv. Barbory a po 

něm společenské setkání v praeghausu Vlašského dvora. 

Básník Jan Těsnohlídek, člen výboru klubu rodáků „přiveze“ i letos na Ortenovu Kutnou 

Horu přední autory poezie a prózy. Budou mezi nimi i účastníci a laureáti dřívějších ročníků 

soutěže mladých básníků v čele s Marií Šťastnou. Při klubových večerech v pátek a v sobotu 

se bude jako vždy nejen číst a recitovat, nýbrž i hrát. Při sobotním literárním semináři se 

mladí básníci jako každý rok setkají se členy odborné poroty soutěže, aby si vyslechli 

hodnocení svých literárních pokusů a rady do další tvorby. Návrh programu letošní Ortenovy 

Kutné Hory je připojen. 

Po krátké přestávce dostal slovo historik PhDr. Pavel Novák, který přednesl výroční 

přednášku na téma „Minulost a současnost šlechtických rodů a jejich sídel na 

Kutnohorsku“. Výklad na téma aktualizované televizním seriálem a publikacemi „Modrá 

krev“ ocenili přítomní spontánním potleskem. Je velkou předností našeho klubu rodáků, že 

má ve svých řadách vynikající odborníky, kteří dokáží tak zaujmout.    

Po skončení programu následovalo jako každý rok neformální setkání členů klubu a hostů 

s občerstvením.  

 

V Praze dne 18.4.2023 

 

 

Ing. Vlastislav Navrátil 

předseda výboru 

Klub rodáků a přátel Kutné Hory, z.s. 


